
PROTOKÓŁ Nr X.2025 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 17 stycznia 2025 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 800 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 
 

         Otwarcia X sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 14 radnych, na ustawowy skład 15 radnych,  

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

- nieobecny usprawiedliwiony radny Bartłomiej Batko 

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział witam koleżanki i kolegów Radnych. 

Witam gości zaproszonych w osobach Pana Wójta Gminy Złotów Piotra Lacha, witam 

Starostę Powiatu złotowskiego Patryka Wruk, witam Przewodniczącego Rady Powiatu,  

a zarazem Radnego z okręgu nr 5 Tomasza Guhs. Witam osoby odpowiedzialne  

za obsługę sesji Magdę i Grzegorza. Witam pozostałych gości, którzy zaszczycili swoją 

obecnością naszą sesję dzisiejszą.  

        

              - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo wraz z niezbędnymi materiałami 

otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad:  

  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy  

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2024  

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za rok 2024      
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2025 rok 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2025 

– 2030 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność Gminy Złotów 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy nieruchomości 

gruntowych stanowiących własność Gminy Złotów  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej  

im. Tony’ego Halika w Górznej 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 

Podstawowej im. Jana Brzechwy w Radawnicy  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej  

w Sławianowie  

15. Interpelacje i zapytania radnych  

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

17. Wolne wnioski i informacje 

18. Zamknięcie obrad 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, wraz z niezbędnymi materiałami na 

dzisiejszą sesję otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad w związku z tym mam 

zapytanie, czy ktoś chciałby wnieść zmiany do porządku obrad? Proszę o zgłaszanie. Proszę 

Panie Wójcie.  

 

Piotr Lach – powiedział, Szanowna Rado, ja chciałem prosić o wprowadzenie do dzisiejszego 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia gminnego 

programu rewitalizacji Gminy Złotów na lata 25 – 31. Z uwagi na to, że ten program jest 

przygotowywany przez podmiot zewnętrzny no po prostu nie zdążyli na przedstawić nam go  
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w terminie. Natomiast uzasadnione jest, żeby jak najszybciej dokończyć procedurę uchwalania 

tego projektu, żeby ewentualnie skorzystać z możliwości wykorzystania go w celu pozyskania 

jakichś środków zewnętrznych. Tam jednocześnie informuję, że uzasadnienie są drobne błędy 

literowe, które zostaną oczywiście poprawione, poprawione w oryginale uchwały. Dziękuję.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panie Wójcie. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby wnieść zmiany do porządku obrad? Nie widzę. W związku z tym Drodzy Państwo, 

poddaję pod głosowanie proponowaną zmianę tutaj przez Pana Wójta. Proszę bardzo, kto jest 

za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta jednogłośnie.  

 



4 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę odnotować ją w pkt 8 i przesunąć dalszą numerację 

porządku obrad o 1.  W związku z tym, iż nie było więcej zmian do porządku obrad, poddaję 

porządek obrad w całości, po uwzględnieniu wcześniej głosowanej zmiany pod głosowanie. 

Kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
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5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy  

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2024  

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za rok 2024 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Złotów na lata 2025 – 2031       

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2025 rok 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2025 

– 2030 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność Gminy Złotów 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy nieruchomości 

gruntowych stanowiących własność Gminy Złotów  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej  

im. Tony’ego Halika w Górznej 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 

Podstawowej im. Jana Brzechwy w Radawnicy  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej  

w Sławianowie  

16. Interpelacje i zapytania radnych  

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

18. Wolne wnioski i informacje 

19. Zamknięcie obrad 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 2, przechodzę Drodzy Państwo do pkt 3 

przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji .  
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Ad 3 

Sławomir Czyżyk – powiedział, jak wszystkim wiadomo, protokół był sporządzony zgodnie  

z przebiegiem obrad, wyłożony do wglądu w biurze do spraw obsługi Rady. Mam zapytanie  

czy zachodzi konieczność odczytywania tegoż protokołu? Nie ma. Skoro nie zachodzi taka 

konieczność - poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się 

wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 3, przechodzimy do pkt 4 Sprawozdanie 

Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. Sprawozdanie w Państwa posiadaniu. 
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Ad 4  

 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie w Państwa posiadaniu. Proszę, bardzo 

otwieram w formie dyskusji, czy są pytania do Pana Wójta w tej kwestii? Myślę w formie 

pytań, jak są jakieś niejasności do Pana Wójta. Proszę bardzo otwieram tutaj koleżanki  

i koledzy Radni czy może Pan Wójt chciałby uzupełnić coś? Nie, skoro nie ma Drodzy 

Państwo poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje 

proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 4 przechodzimy Drodzy Państwo, do pkt 5 

Informacja o przebiegu realizacji uchwał.   

 

Ad 5 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

Złotów. Macie Informacje przed sobą, nie jest zbyt obszerna. Są pytania? Skoro nie ma pytań. 

Dziękuję, zamykam pkt 5, przechodzimy do pkt 6. 

 

Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli – Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad 6 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z Komisji Rewizyjnej za rok 2024. Myślę,  

że oddam głos tutaj koleżance Pani Przewodniczącej, koleżanka Ewa Mreła. Proszę bardzo. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawi nam działalność za ubiegły rok.  

 

Ewa Mreła – powiedziała, Komisja Rewizyjna Rady Gminy Złotów w składzie: Ewa Mreła, 

Adam Sulima, Andrzej Białczyk, Paulina Pietrykowska, Jarosław Łuczyk. Sprawozdanie za rok 

2024 zgodnie z uchwałą nr 5 /28 /03 Rady Gminy Złotów z dnia 23  stycznia 2003 roku w 

sprawie statutu Gminy Złotów rozdział VI pkt 5 § 99 ust. 1. Komisja Rewizyjna składa Radzie 

w terminie do dnia 30  kwietnia każdego roku roczne sprawozdanie ze swojej działalności w 

roku poprzednim. W 2024 roku Komisja Rewizyjna odbyła 9 posiedzeń, na których 29  lutego 

2024 roku dokonała kontroli inwestycji: Budowa sali wiejskiej wraz z zagospodarowaniem 

terenu w miejscowości Nowiny. Komisja nie stwierdziła uchybień w rozliczeniu inwestycji, nie 

stwierdziła uchybień. W dniu 28  marca 2024 roku dokonała kontroli inwestycji: Przebudowa 

drogi w miejscowości Bługowo oraz zagospodarowanie terenu przy sali wiejskiej w 

miejscowości Nowa Święta, oraz dokonała kontroli sprawozdań z realizacji programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi, oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2023 rok. W tych inwestycjach 

nie stwierdziliśmy uchybień. W dniu 25  kwietnia 2024 roku zapoznała się z uchwałą składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 4  kwietnia 2024 roku w 

sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Złotów za 2024 rok 

wraz z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami, objaśnieniami składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Pozytywnie oceniła wykonanie budżetu za 2023 

rok, wydała opinię o wykonanie budżetu za 2023 rok. Wystąpiła z wnioskiem do Regionalnej 
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Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wydanie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 

2023 rok oraz zwróciła się z wnioskiem do Rady Gminy Złotów o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Złotów za 2023 rok. W dniu 18  czerwca 2024 roku komisja analizowała 

materiały na III sesję Rady Gminy Złotów oraz sprawy bieżące, oraz zapoznała się z uchwałą 

składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30  kwietnia 2024 

roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Złotów z tytułu wykonania budżetu za 2023 

rok. W dniu 22  lipca i 28  października 2024 roku komisja analizowała materiały na sesję 

Rady Gminy Złotów oraz sprawy bieżące. W dniu 25  listopada komisja analizowała 

zarządzenie nr 169.2024 Wójta Gminy Złotów z dnia 14  listopada 2024 w sprawie ustalenia 

projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025 – 2030 oraz 

zarządzenie 170.2024 Wójta Gminy Złotów z dnia 14  listopada 2024 roku w sprawie projektu 

uchwały budżetowej Gminy Złotów na 2024 rok. Projekt budżetu Gminy został opracowany 

zgodnie z ustawą o finansach publicznych i uchwałą Rady Gminy w sprawie trybu pracy nad 

projektem uchwały budżetowej. Komisja wydała pozytywną opinię o projekcie budżetu na 

2025 rok. W dniu 8  grudnia 2024 roku poddała kontroli Gminną Komisję Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. Ze względu na nie dostarczenie całej dokumentacji komisja 

wystosowała pismo o uzupełnienie dokumentacji oraz ustaliła nowy termin kontroli na dzień 

12  grudnia 2024 roku. W dniu 12  grudnia 2024 roku dokonała kontroli Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Złotów 

uczestniczyła we wspólnych posiedzeniach komisji z pozostałymi komisjami Rady Gminy 

Złotów. Dzięki zaangażowaniu członków komisji, a także osób przygotowujących materiały, 

jak i osób biorących udział w posiedzeniach komisja mogła prawidłowo prowadzić swoją 

działalność i wykonywać swoje działa, zadania. Wszystkie posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

były protokołowane. Protokoły były przyjmowane przez członków komisji i są dostępne  

w biurze rady Gminy Złotów. Obecnie Komisja Rewizyjna Rady Gminy Złotów zaczyna pracę 

nad czynnościami związanymi z procedurą absolutoryjną za 2024 rok oraz kontynuuje prace 

nad wnioskami dotyczącymi kontroli Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Dziękuję.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Proszę bardzo 

otwieram dyskusję. Czy są pytania do Pani Przewodniczącej co do przedłożonego 

sprawozdania? Nie ma. W związku z tym Drodzy Państwo, poddaję przedłożone sprawozdanie 
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pod głosowanie kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam punkt Drodzy Państwo 6. Przechodzimy do pkt 7. 

 

Ad 7 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji za rok 2024. Nie mamy tutaj na dzisiejszej sesji przewodniczącego tejże Komisji 

Bartłomieja Batko, ale jest jego Zastępca, Radny Jacek Januszewski. Proszę bardzo.  
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Jacek Januszewski – powiedział,  Komisja Skarg Wniosków i Petycji przewodniczący 

Bartłomiej Batko, zastępca przewodniczącego Jacek Januszewski, członek Alicja Bulawa. 

Sprawozdanie Komisji, Skarg, Wniosków i Petycji. Zgodnie z załącznikiem piątym do Statutu 

Gminy Złotów. Szczegółowe zasady i tryb działania komisji skarg, wniosków i petycji § 3.2 

Komisja składa Radzie roczne, pisemne sprawozdanie ze swojej działalności w terminie do 

końca lutego każdego roku za poprzedni rok. Komisja Skarg Wniosków i Petycji w 2024 roku 

odbyła 3 posiedzenia 17 czerwca 2024 roku wydanie opinii o wykonaniu budżetu za rok 2023 –  

opinia pozytywna. 25 listopada 2024 roku, wydanie opinii o projekcie budżetu za 2025 rok – 

opinia pozytywna. 23 grudnia 2024 roku zapoznanie się z treścią petycji, sprzeciwu wobec 

planowanej likwidacji Szkoły Podstawowej w Sławianowie oraz w obronie Szkoły 

Podstawowej imienia Tony’ego Halika w Górznej ta opinia jest w trakcie rozpatrywania.  

Dziękuję bardzo. 

  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Zastępcy Przewodniczącego. Proszę bardzo 

otwieram dyskusję. Są pytania do Członków Komisji? Nie ma. W związku z tym Drodzy 

Państwo, poddaję przedłożone sprawozdanie pod głosowanie kto jest za, przeciw lub się 

wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   
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13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 7, przechodzimy Drodzy Państwo do pkt 8. 

 

Ad 8 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia gminnego programu rewitalizacji Gminy Złotów na lata 2025 – 2031. To jest ta 

wprowadzona zmiana na początku sesji przez Pana Wójta. Proszę bardzo otwieram dyskusję. 

Nie ma. W związku z tym, że nie ma chętnych do dyskusji poddaję projekt uchwały pod 

głosowanie. Kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   
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11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr X.92.2025 

Uchwała Nr X.92.2025 w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Złotów na lata 2025 – 2031 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Zamykam pkt 8 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 9. 

 

Ad 9 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do uchwały budżetowej na 2025 rok. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

do uchwały budżetowej na 2025 rok radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie  

z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu 

Komisji. Zostały nam dostarczone autopoprawki. Myślę, że wszyscy zdążyli się zapoznać tutaj. 

Są pytania? Nie ma. W związku z tym, Drodzy Państwo, najpierw poddaję pod głosowanie 

przedstawione autopoprawki. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   
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7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie i w związku  

z tym Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do uchwały budżetowej na 2025 rok z uwzględnieniem wcześniej głosowanych 

autopoprawek. Kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   
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10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr X.93.2025 

Uchwała Nr X.93.2025 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2025 rok  

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Zamykam pkt 9 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 10. 

 

Ad 10 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na 

lata 2025 – 2030. Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem 

o sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. Tutaj również 

najpierw musimy zająć się autopoprawkami nie ma pytań, rozumiem? W związku z tym 

poddaję pod głosowanie przedstawione autopoprawki kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje, 

proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   
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7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie i w związku  

z tym Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2025 – 2030 również  

z uwzględnieniem wcześniej głosowanych autopoprawek. Kto jest za, przeciw lub się 

wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw 

lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   
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10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr X.94.2025 

Uchwała Nr X.94.2025 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Złotów na lata 2025 – 2030 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Zamykam pkt 10 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 11. 

 

Ad 11 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu nieruchomości 

gruntowych stanowiących własność Gminy Złotów. Otwieram dyskusję. Projekt uchwały przed 

Państwem, wykaz nieruchomości również. Są pytania? Omówiony. Tak jest, tutaj proszę kolega 

radny Jarosław Łuczyk. Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję wraz  

z zarządzeniem o sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Jarosław Łuczyk – powiedział, w załączniku drugim obręb Sławianowo działka nr 464 jest 

ma być to oddane pod dzierżawę, przedłużenie dzierżawy na 10 lat. Jak wiemy, mamy tam 

projekt na tą drogę: Sławianowo, Kleszczyna – Kaczochy i no na dzień dzisiejszy ta droga ma 

3 m. Wyminięcie się na tej drodze to jest w ogóle porażka i prosiłbym o przekształcenie tego 

gruntu, o poszerzenie tej drogi. Tak już było wcześniej rozmawiane, a to jest znowu 

wydłużenie dzierżawy, kiedy my chcemy zamienić te grunty? Tak, to jest działka 464 to jest 

w miejscowości Kaczochy, obręb Sławianowo. Dziękuję, to wszystko.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panie Wójcie, może Pan Wójt się 
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ustosunkuje tutaj do pytania kolegi.  

Piotr Lach – powiedział, jest oczywiście do czasu grunt będzie użytkowany rolniczo do 

czasu podjęcia budowy drogi. Chodzi o to, żeby do tej pory no nie leżał, nie leżał odłogiem. 

Więc jakby moment budowy drogi będzie kluczowy do zmiany przeznaczenia tego gruntu.  

Jarosław Łuczyk – powiedział, ja wiem, że droga ma być tam robiona, ale nikt nie wie, 

kiedy prawda? Dlatego prosiłbym, bo naprawdę tam wyminięcie się na tej drodze to graniczy  

z cudem. Ja zapraszam w okresie letnim, gdzie są pola obsiane, na wyminięcie się  

2 samochodów tylko już nie mówię, jak jest jakiś pojazd rolniczy i bierze w tym udział 

samochód osobowy. Jest to niemożliwe na dzień dzisiejszy. Dlatego uważam, że oddanie 

dalej to do dzierżawy i nie zamienienie tego teraz to jest trochę chyba nie tak.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, bo my troszeczkę tutaj przyspieszyliśmy tempa, bo my na 

razie mówimy o pierwszym projekcie uchwały o Nowym Dworze, a kolega już wybiegł 

dobra, ok, ale jedno zdanie, jeśli można do tego dobrze, ale też już z wyprzedzeniem, tutaj.  

Tadeusz Brzeziński – powiedział, to wtedy może i temat by zamykało tutaj.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dobra, proszę bardzo.  

Tadeusz Brzeziński – powiedział, Kolego dzierżawa na 10 lat nie oznacza, że ta dzierżawa 

będzie na 10 lat, bo przepis na pewno jest tam odpowiedni, że tam z rocznym pewnie 

wypowiedzeniem tą dzierżawę można w części lub w całości wypowiedzieć. Także to nie na 

pewno nie koliduje tego, co, o czym mówić na 10 lat.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, Proszę bardzo Panie Wójcie.  

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo, oczywiście zawsze apeluję o to, żeby te 

materiały analizować i zgłaszać tego typu uwagi. No po to właśnie przedstawiamy te projekty, 

żeby lokalni Radni, widząc, znając te nieruchomości wyrazili opinię w tej sprawie.  

W związku z tym proponuję, że to jest jakby punkt następny. Ewentualnie, żeby Pan Radny 

złożył wniosek o wycofanie tej działki z tego projektu uchwały. Radni się do tego ustosunkują 

i możemy to wyrzucić. Wrócić do tego, wrócić do tego w następnej sesji po wyjaśnieniu 

dokładnym i udzieleniu Panu Radnemu szczegółowych wyjaśnień, ewentualnie podjęcie 

działań, o których Pan Radny tutaj wnosi.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dobrze, dziękuję Panie Wójcie, ale najpierw, póki co 

zajmujemy się Nowym Dworem, działkami. Dopiero w kolejnym punkcie mamy tutaj cały 

wykaz tych pozostałych najmów, dzierżawy i tam właśnie jest ta droga, o których kolega tutaj 
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mówi, dobrze. Czy są jeszcze pytania do tego pierwszego projektu uchwały działek 

dotyczących w Nowym Dworze najmu? Nie ma. W związku z tym poddaję projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umów najmu nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Złotów pod 

głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr X.95.2025 

Uchwała Nr X.95.2025 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umów najmu nieruchomości gruntowych stanowiących 

własność Gminy Złotów  stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Zamykam pkt 11 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 12. 
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Ad 12 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, i tutaj mamy tutaj właśnie ten temat, rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umów dzierżawy nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Złotów. 

Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. I tutaj właśnie mamy tą drogę,  

o której tutaj kolega Jarosław mówił, więc słucham. Otwieram dyskusję czy ta propozycja Pana 

Wójta, żeby wykreślić? Czy w ogóle w całości ją wycofać tą uchwałę? Czy tylko wykreślić tą 

drogę? O Kaczochy. Dobrze? No widzę, wiem, widzę, tutaj, patrzę na tym. Dobra, no to  

w takim razie taki oficjalny wniosek Panie kolego Jarku w związku z tym poddaję wniosek 

tutaj kolegi Jarosława Łuczyka pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się 

wstrzymuje, proszę za wycofaniem tylko tej drogi. Dobra. Niech tak będzie. Można 

przeanalizować na nowo.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   
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- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Wniosek przyjęty jednogłośnie.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam głosowanie. Stwierdzam, że w głosowaniu udział 

wzięło 14 Radnych, wszyscy Radni byli za przyjęciem proponowanej zmiany, które przez 

kolegę Radnego stwierdzam, iż zmiana została przyjęta jednogłośnie. W związku z tym proszę 

sobie z projektu uchwały wykreślić tą drogę w Kaczochach. Dobrze. I po kosmetycznych 

zmianach. Po wykreśleniu tejże drogi poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Proszę bardzo. 

Proszę, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 
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Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr X.96.2025 

Uchwała Nr X.96.2025 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy nieruchomości gruntowych stanowiących 

własność Gminy Złotów stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Zamykam pkt 12 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 13. 

 

Ad 13 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 

Szkoły Podstawowej im. Tony’ego Halika w Górznej. Projekt uchwały radni otrzymali  

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony 

na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. Są pytania? Projekt uchwały macie Państwo przed sobą 

wraz z uzasadnieniem, nie będę musiał, przypominał tutaj, że temat ciągnie się, jest to temat 

drażliwy, dla nikogo nie stanowi jakiś tam satysfakcji ani przyjemności. Pani Dyrektor, tak jak 

mówiłem tutaj koledze, że akurat możecie tu służyć Państwo w tej sprawie teraz i głosem 

doradczym tylko i wyłącznie. Nie chciałbym, żeby znowu rozgrzebywać ten temat jak na tych 

ostatnich 3 spotkaniach naszych. Każdy wiadomo, każdy ma rację, każdy. Wy siedzicie po tej 

stronie stołu, my po tej stronie stołu i myślę, że temat w większości tutaj Państwu jest znany,  

o czym dyskutowaliśmy na tych poprzednich spotkaniach. Więc …, tak jakby Pani tutaj proszę 

bardzo minutę czasu wystarczy Pani, proszę bardzo.  

Barbara Kopeć  

Nie będę zabierała dużo czasu. Wiele właśnie zostało już powiedziane. Moja obecność tutaj 

jest wyrazem absolutnej solidarności ze społecznością Szkoły Podstawowej imienia Tony’ego 

Halika w Górznej. Chciałabym jednak zaapelować do Państwa Radnych, zanim podejmiecie tą 

druzgocącą decyzję. Jeżeli macie jakiekolwiek wątpliwości, choćby cień, nie głosujcie za 

podjęciem tej uchwały o zamiarze likwidacji naszej szkoły. Zniszczycie społeczność szkolną  

i zrobicie dzieciom rewolucję. Bardzo proszę, jeżeli naprawdę ktokolwiek z Państwa jest Was 

dzisiaj czternaścioro, wierzę, że są takie osoby, które mają choćby cień wątpliwości, jeżeli 

takie coś ma miejsce bardzo proszę, żebyście Państwo nie głosowali, spójrzcie w swoje serca. 

Ekonomia, ekonomią, ale jest też dobro dziecka, jest historia, jest tradycja, jest społeczność 

szkolna, czego skreślić i tak łatwo, i przyciśnięciem 1 guzika nie wolno dziękuję.  
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Sławomir Czyżyk  

Dziękuję Pani Dyrektor czy ktoś z Państwa Radnych, koleżanki i koledzy. Jak będziemy przy 

temacie kolejnego projektu uchwały. Nie ma, w związku z tym Drodzy Państwo  

Jacek- proszę, kolega Radny Jacek Januszewski.  

Jacek Januszewski  

Tak jak było mówione, temat wałkowany od wielu, wielu lat. Mam przyjemność zasiadać w tej 

Radzie już parę kadencji i proszę mi wierzyć, że to nie jest sprawa wypłynęła z dnia na dzień. 

To, że ta decyzja podejmowana jest dopiero dziś, to świadczy o tym, że myśmy naprawdę 

podjęli wszelkie sposoby i wszelkie możliwości, aby tego uniknąć. Jest to już dużo za późno  

i proszę mi wierzyć, że to są, będę teraz mówił za mnie, ale myślę, że większość z nas Radnych 

tak uważa i tak czuje: to są bardzo trudne decyzje, bardzo ciężkie decyzje. Nigdy nikt z nas nie 

będzie dumny z takiej decyzji, bo zostanie ona w pamięci już na zawsze. Już wiem o tym,  

o czym mówię, bo głosowałem już kiedyś za zamknięciem Szkoły w Stawnicy i w Zalesiu. 

Tam na szczęście udało się uratować te placówki w formie stowarzyszeń, ale w moim 

przekonaniu to, co nadchodzi dalej, bo to perspektywa, to jest to, co decyduje o naszej decyzji 

dzisiaj. Perspektywa jest druzgocąca nie ta decyzja jest druzgocąca, tylko perspektywa jest 

druzgocąca, jeżeli dziś nie zrobimy nic za parę lat w szkole tej, zresztą w drugiej też będzie 

jeszcze połowa dzieci. Już było z tych, które chodzą dziś i właśnie dlatego była ta dyskusja, 

gdzie jest granica, dokąd możemy my sobie pozwolić na to, żeby nie wiem, trzymać dwoje 

dzieci w oddziale klasowym, to już jest wariactwo to, co się dziś odbywa, to jest wariactwo. 

Decyzja bardzo trudna, ale w moim, w mojej ocenie wyjścia innego już dzisiaj nie ma. 

Dziękuję.  

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję bardzo koledze, czy jeszcze ktoś z kolegów i koleżanek Radnych- proszę bardzo 

kolega Radny Jarosław Łuczyk.  

Jarosław Łuczyk  

Tak o Górznej, bo też tak rozmawiamy o tej Górznej, o zamknięciu tej Górznej, ale jak tak 

patrzymy. To akurat obwód Szkoły w Górznej ma też dużo tych dzieci. Nie wiem, czy brak 

było jakichkolwiek rozmów z rodzicami, żeby np. nie oddawali, bo dla mnie to jest oddawanie 

subwencji do miasta. Niestety, wymaga się od nas remontu dróg, nie dróg no typu 

Dzierzążenko nie Dzierzążenko, a tak naprawdę z tych dzieci z Dzierzążenka nikt nie chodzi 
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do Górznej, a my wszystko inwestujemy praktycznie w miejsce, gdzie każdy ma nas tam gdzieś 

nie z tej okolicy. Bo ja tak, to ja tak widzę, bo moim zdaniem mieliby jakieś tam naprawdę 

pierwszeństwo do tych dróg i w ogóle, jakby naprawdę te dzieci chodziły do naszych szkół,  

a nie do miasta, bo to jest subwencja oddana do miasta, ona nie zostaje u nas. Ta subwencja 

była dana do nas spokojnie, ta szkoła by zadała radę, bo naprawdę wg ilości dzieci, to ta szkoła 

by była pełna. Nie pomieściłyby się. Nie wiem, czy zabrakło tu rozmowy z rodzicami, 

przekonania ich do tej szkoły w Górznej? No tak, ja mam takie odczucie, że nie zrobiliśmy 

chyba wszystkiego tak, jak powinno być zrobione, to tyle.  

Sławomir Czyżyk 

Dziękuję bardzo koledze, proszę koleżanka Barbara Wyrwicka.  

Barbara Wyrwicka  

Tak jak powiedziałam w sierpniu na sesji, powinniśmy zacząć od rozmowy z rodzicami o 

planach, o możliwościach i wtedy podejmować decyzje. Dzisiaj poszło to w odwrotnym 

kierunku i jest duże, duży żal społeczny do naszych działań. Powinniśmy jeśli była taka trudna 

sytuacja, to pytania są dlaczego poprzednia kadencja nie podjęła ani raz tematu, nie 

zasygnalizowała? Dlaczego nie wpływała na pracę szkoły, na wydatki itd. tych pytań jest 

bardzo wiele. Dzisiaj już na nie, nie odpowiemy, bo dziś jest głosowanie, natomiast te pytania 

zostaną z nami na długo, bo ludzie będą nam to pamiętać, że pominęliśmy ich w całej dyskusji. 

Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję bardzo koleżance. Czy jeszcze ktoś z Państwa? Nikt. Jak kolega tu powiedział no jest 

to dla każdego z osobna, trudna sytuacja i każdy z osobna będzie głosował wg własnego 

sumienia, ale jak kolega również powiedział no jesteśmy tutaj 15 osób. Odpowiadamy również 

za cały budżet, za finanse publiczne i za pozostałą część mieszkańców, którzy też oczekują od 

nas inwestycji typu droga, kanaliza, wodociąg. No niestety no musimy,  

ktoś musi takie te decyzje podejmować. Wiem, że to są niepopularne decyzje, ja dzisiaj 

praktycznie nie spałem całą noc przed tą sesją. No, ale akurat jestem najstarszym tutaj stażem 

Radnym. Przechodziłem tego typu sprawy, bo były zamykane w Skicu szkoła, w Nowej 

Świętej była zamykana szkoła. Oddane Stowarzyszenie Zalesie, Stawnica. Za każdym razem 

nie były to popularne decyzje, ale cóż problem jest w tym, że na ten najniższy szczebel 

samorządności jakim jest gmina nakłada się coraz więcej obowiązków, a zabiera coraz więcej 

praw jakie posiadamy. I to jest ten cały problem. Jest taki, a nie inny system finansowania tej 
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oświaty. Wiemy, że ten algorytm jest taki, a nie inny. Pani Dyrektor i Wy też macie 

świadomość tego, jak to wygląda. I nikt tutaj nie robi, nie podejmuje takich tych decyzji 

niepopularnych. Jakiś nie wiem, że to jakiś kaprys kogoś czy kogoś widzimisię. Naprawdę. Nie 

chce mi się go już więcej wałkować tego tematu, bo im dłużej brnę w ten temat to takie różne, 

mieszane uczucia, ale trudno się mówi. Są jeszcze pytania jakieś? W związku z tym Drodzy 

Państwo, że nie ma pytań. Poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, 

przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X  

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska   X  

15. Jarosław Łuczyk  X  

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr X.97.2025 

Uchwała Nr X.97.2025 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Tony’ego 

Halika w Górznej  stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Zamykam pkt 13 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 14. 
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Ad 14 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru 

przekształcenia Szkoły Podstawowej imieniem Jana Brzechwy w Radawnicy. Projekt uchwały 

radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. Otwieram dyskusję. Projekt 

uchwały przed Państwem. Wiadomo. Państwo też wiecie o co chodzi, tak? Nie ma pytań 

poddaję projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka   X 

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska    X 

15. Jarosław Łuczyk   X 

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr X.98.2025 

Uchwała Nr X.98.2025 w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej imieniem 

Jana Brzechwy w Radawnicy stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Zamykam pkt 14 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 15. 

 

Ad 15  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru 

przekształcenia Szkoły Podstawowej imieniem Jana Brzechwy w Radawnicy. Projekt uchwały 

radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. Otwieram dyskusję. Tutaj kolega 

Radny Przewodniczący Rady, prosił o głos. Proszę bardzo. 

 

Tomasz Guhs – Szanowni Państwo, rzeczywiście wiele zostało już powiedziane w tej sprawie 

i za to bardzo dziękuję rodzicom którzy mieli, podjęli inicjatywę i mieli odwagę, aby rozpocząć 

dialog z Państwem. Więc nie będę powtarzał tych wszystkich argumentów. Skupię się na  

3 rzeczach. Po pierwsze, wpojono mi uważam, że jest to słuszne iż na zdrowiu i edukacji nie 

należy oszczędzać zarówno w życiu prywatnym, jak i publicznym. I dlatego takie decyzje  

o zamykaniu szkół czy oddziału szpitalnego to zawsze dla mnie jest ostateczność. Tak. 

Konieczność, kiedy nie ma już innej, nie ma już innej drogi. Dlatego podpisuje się tu pod 

pytaniami Pana Radnego Łuczyka, Pani Radnej Wyrwickiej, którzy pytali, że jeżeli mamy 

podjąć taką decyzję z czystym sumieniem, to co zrobiono, żeby te szkoły, żeby te szkoły 

uratować. Dodam do tego no jeżeli uważacie Państwo, że brakuje pieniędzy, no to gdzie 

szukano jeszcze oszczędności? Mógłbym wskazać miejsce, gdzie takie oszczędności można 

znaleźć, ale nie chciałbym, nie chciałbym, nie chciałbym być złośliwy. Wspomniano, 

wspomniano o chęci budowania dróg, kanalizacji, wodociągów. Próbujecie Państwo 

udowodnić, że szkoły nie przynoszą dochodu, a jaki dochód przynoszą drogi, kanalizacja, 

wodociągi? To wszystko jest potrzebne, ale to przecież nic bezpośrednio na siebie nie zarabia. 

Warto się też wsłuchać się w potrzeby mieszkańców. Ja wolę mieć dobrze funkcjonującą 

szkołę, która przygotuje dzieci do życia w dorosłości, do tego, aby skutecznie sobie radziły niż 

kanalizację po której zrobieniu co drugi dzień śmierdzi mi w domu i pod domem niestety. Poza 

tym, analizując sytuację różnych samorządów, nie mam wrażenia, żeby Gmina Złotów tu jakoś 

w niekorzystny sposób się na tym tle wyróżniała i stan finansów był tak krytyczny, że trzeba 

podejmować takie krzywdzące dla lokalnych społeczności decyzje. Po drugie, proszę Państwa, 

chciałbym przypomnieć, czym tak naprawdę jest samorząd gminny, bo podejmując różne 

decyzje, na pewno podejmując tą decyzję Państwo przeanalizowaliście przepisy dotyczące 

zamykania, zamykania szkół, ale zawsze trzeba mieć w pamięci te zasady ogólne, te 
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najważniejsze przepisy, które często wskazują nam kierunek naszej działalności, czym 

powinniśmy się kierować? Szanowni Państwo no podstawą Waszej działalności, Waszej służby 

publicznej jest oczywiście ustawa o samorządzie gminnym i przypomnę tylko, że art. 1 tej 

ustawy stwierdza, że samorząd gminny to nie Pan Przewodniczący, nie Państwo Radni, nawet 

nie Pan Wójt, samorząd gminny tworzą wszyscy mieszkańcy gmin, tymczasem proces ten był 

prowadzony tak, że no niestety mieszkańcy poczuli się wykluczeni z tej wspólnoty 

samorządowej. Mieliśmy wrażenie, że pewne decyzje są podejmowane za naszymi plecami, że 

nasz głos się nie liczy. Jak inaczej też, jak wytłumaczyć rodzicom, że przenosimy setkę dzieci 

do szkoły, do szkoły, w której będą mieli gorsze warunki, gorsze warunki lokalowe, co 

przekłada się też na ich bezpieczeństwo chociażby przeciwpożarowe, gdzie nie ma stołówki, 

która by zapewniła świeże i zdrowe posiłki, gdzie no, niestety, jest też gorszy poziom 

nauczania? No żaden rodzic na to dobrowolnie i z ochotą by się nie zgodził. Tak? A to są Wasi 

mieszkańcy, oni tworzą samorząd gminny. No i wreszcie trzecie, jeżeli te wszystkie argumenty 

do Państwa nie docierają, no to zastanówmy się nad samą procedurą, jak wygląda ta procedura? 

Zgadzam się, padły tu słowa, że jest to ważna decyzja. Wszyscy Państwo uważacie, że jest to 

ważna decyzja. Tutaj to jest ten punkt, z którym się zgadzamy, no tylko znowu miałem 

wrażenie, że ta procedura no ma bardziej, nie jest powaga podejmowania tej decyzji nie jest 

stosowna do ważności tej sprawy. Mówiąc ostrożnie. Pominę milczeniem rzeczy, które 

wydarzyły się poza urzędem. Poza sesjami i poza komisjami. Skupmy się na tym nad uchwałą, 

którą dzisiaj Państwo podejmiecie. Jej uzasadnienie jest wyciągnięte żywcem z analizy. 

Analizy, którą zleciliście zewnętrznej firmie za niemałe pieniądze. No i niestety, muszę 

stwierdzić, że zostaliście Państwo  

Sławomir Czyżyk  

Ale Panie Przewodniczący, to nie temat, my już tego nie analizujemy, nie. To jest.  

Tomasz Guhs  

To jest to jest bardzo ważne. Ostatni punkt.  

Sławomir Czyżyk  

Proszę ograniczyć czas tak, bo.  

Tomasz Guhs  

To jest nie no dzisiaj, dzisiaj podejmujemy decyzję, myślę, że warto, żeby dzisiaj wybrzmiały 

argumenty.  
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Sławomir Czyżyk  

Tak, padło tu stwierdzenie, że nie dyskutowaliśmy, Panie Przewodniczący, no z całym 

szacunkiem, ale jeżeli szanuję Pana głos i Pana wiedzę, ale gdzie Pan był do tej pory? No tyle 

ludzi się angażowało? Przykro mi z tego powodu, mógłby być inny ten dialog, mógł pewnie 

inaczej wyglądać, ale no niestety nie mieliśmy, nie mieliśmy takiego jakby to powiedzieć 

możliwości, częstego spotykania.  

Tomasz Guhs  

Pan teraz o czym, o czym innym mówi, niż.  

Sławomir Czyżyk  

Ja akurat o czym mówię.  

Tomasz Guhs  

To dobrze, że Pan wie, ja wiem, o czym ja mówię. Chodzi mi o uzasadnienie tej ustawy. 

Szanowni Radni, no zastanówcie się tak, padają w anali.. ja uczę uczniów, że jeżeli wykonują 

jakąś prezentację, powołują się na jakieś dane, to należy podać ich źródło. Skąd tą wiedzę 

wzięli. W uzasadnieniu, które bazuje na tej analizie są różne liczby, w większości nie jest 

podane, skąd te liczby się wzięły, a to już powinno zapalić u Państwa jakąś lampkę alarmową, 

żeby sprawdzić to. Ja sprawdziłem- te dane budżetowe, które są zawarte w tych tabelkach, 

porównałem ze sprawozdaniami z wykonania budżetu, ze sprawozdaniami, które są 

zamieszczone na Waszej stronie. Te liczby się nie zgadzają, a to już podważa dla mnie 

rzetelność tej analizy. Te liczby się nie zgadzają, skąd one zostały w takim razie wzięte?  

Po drugie no, jest tu fragment, o którym tak, czego to nie ma w szkole w Kleszczynie, tak jakby 

nie było tego w szkole w Sławianowie. I pointa jest taka, że przeniesienie uczniów  

z Sławianowa do Kleszczyny w żaden sposób nie pogorszy warunków nauki.  

No, byliście Państwo w tych szkołach, byliście, widzieliście, jak one wyglądają. Dostaliście 

Państwo informacje inne, tak chociażby o wynikach nauki. Więc jak można się podpisywać 

pod takim uzasadnieniem, skoro to jest oczywista nieprawda. Tak więc nawet, nawet gdybym 

był za likwidacją, to w życiu nigdy bym się nie podpisał pod taką uchwałą, która dla mnie jest 

bublem prawnym, bo albo ktoś Wami próbuje manipulować, albo właśnie, albo właśnie jest to 

jakiś przejaw lekceważącego podejścia, że przyjmujemy uchwałę z byle jak napisanym 

uzasadnieniem, z nierzetelnym, zawierającym nieprawdziwe dane, obrażające przy okazji, 
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obrażające przy okazji naszą szkołę i ja bym tak pod taką uchwałą nigdy się nie podpisał. 

Wierzę, że Państwo też podejmiecie rozsądną decyzję.  

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu, czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 

Kolega Radny Jarosław Łuczyk.  

Jarosław Łuczyk   

I ja też tutaj coś dopowiem, bo jest też faktycznie w tej uchwale parę błędów. Niestety...  

Bo ja akurat poświęciłem swój czas, zmierzyłem sobie chociażby przejazd, którym tutaj 

piszemy 8 km – 20 minut. Powiem Wam jak, jak przejechałem to samochodem, zgodnie ze 

znakami, z wszystkim i w ogóle. Przejazd przez Skic, gdzie jest prawidłowa trasa do tej szkoły  

w Kleszczynie wynosi 20,5 km nie osiem. Trwa to 28 minut samochodem bez zbierania dzieci. 

Druga trasa przez Kleszczynę, gdzie mosty są 10 tonowe, gdzie nie może jechać autobus, jest 

16 km- 23 minuty bez zbierania dzieci. Jeden z błędów. Drugie takie mam pytanie, gdzie jest  

w tej uchwale wyróżniony w ogóle oddział w Skicu bo ja tego nigdzie nie mogę znaleźć, jakie 

są w ogóle jego koszty utrzymania i w ogóle, bo piszemy, że dzieci z oddziału przedszkolnego 

trafią do oddziału w Kleszczynie, gdzie to jest nieprawdą bo się nie zmieszczą i dobrze o tym 

wiemy, że się nie zmieszczą, czyli będą w Skicu, a dla mnie oddział w Kleszczynie, a oddział 

w Skicu nie jest 1 oddział, to są 2 oddziały. Z drugiej strony jeszcze jest 1 punkt. Byliśmy też 

na takiej objazdówce po tych szkołach. Co prawda większość z Państwa w ogóle nie weszło do 

toalet i w ogóle. W Kleszczynie akurat toalety, to mamy od razu do remontu na dzień dobry. 

Wymiana pieca, tak samo na dzień dobry. Brak stołówki to już tutaj kolega wcześniej mówił, 

także ja na dzień dzisiejszy to bym wnioskował o opinię prawną dotyczącą faktycznie tej 

uchwały, bo ona nie jest prawidłowo zrobiona wg mojej oceny. To wszystko dziękuję.  

Sławomir Czyżyk  

Myślę, że opinię wyda kurator, bo to jest na razie projekty uchwały o zamiarze likwidacji. 

Jeżeli coś jest nie tak, na pewno swoją opinię wyrazi kurator pozytywną lub negatywną. Jeżeli 

jest coś nie tak, na pewno ona będzie negatywna, tutaj się nie łudźmy, ale takie mam trochę 

refleksje. No bo wszystkie dane, które są zawarte w tym audycie, no, były tutaj wyciągnięte  

z urzędu z komórki oświaty. Nie wiem, czy to teraz tutaj jakieś tutaj jest w urzędzie coś jest nie 

tak, że księgowość tak nie pracuje, że są dane zafałszowane? No nie mam pojęcia. No proszę 

no, to nie … no…. zwał jak zwał. 
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Adriana Opłatek 

Jeśli mogę z punktu księgowego to na pewno jest zamknięty rok obrachunkowy: styczeń- 

grudzień. A podejście, bo przedstawiona analiza jest rok szkolny. Dlatego mogą się nie zgadzać 

uważam kwoty i tylko, że to tak brzydko brzmi, że są tak, jakby zafałszowane dane.  

My patrzymy pod kątem oświatowym tutaj w tym przypadku, a wiadomo jest obrany rok 

obrachunkowy i no padają tak jakby zarzuty tak, że coś jest nie tak, a poprę, że są brane  

z komórki oświatowej, tak.  

Sławomir Czyżyk  

Tym bardziej, że Regionalna Izba Obrachunkowa, każdy budżet ocenia prawda pod względem 

rachunkowości i no jak do tej pory nie mieliśmy żadnych zarzutów i myślę, że za ten 2024 też 

nie będzie żadnych zarzutów. Dobra. Zamykam dyskusję. Pani Barbara Wyrwicka jeszcze, 

proszę bardzo koleżanka.  

Barbara Wyrwicka  

Ja chciałabym się odnieść do porównania warunków Kleszczyny i Sławianowa. I no nie można 

tego potwierdzić, że Kleszczyna jest gotowa na przyjęcie i poprawę warunków dzieci w szkole. 

Klasy są znacznie mniejsze, sanitariatów brak. Cała infrastruktura jest dużo, dużo za mała żeby 

zrealizować nasze założenia. Także nie zgadzam się z tym, że Kleszczyna jest odpowiednia do 

przeniesienia dzieci ze Sławianowa, za mała szkoła, za ciasna. Nie spełniająca warunków, takie 

jak spełnia Sławianowo.  

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z koleżanek, kolegów? No Jarek ostatni raz.  

Jarosław Łuczyk  

Ostatni raz, po przeniesieniu dzieci do szkoły ze Sławianowa do Kleszczyny będziemy mieli 

tam 177 dzieci. Wiecie ile jest ubikacji w ogóle w tej szkole? W Kleszczynie? ile? Ile? No jest, 

jest. Jedna. I to wszystko.  

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję bardzo, bo znowu brniemy nie w tą stronę. Dobra czy jeszcze ktoś z koleżanek, 

kolegów Radnych?  
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Anna Witecka  

Cały czas ta uchwała jest właśnie nie, no jak jest zapisana. Mówiliśmy, że ta analiza jest źle  

i nas obraża. Właśnie, że nie mamy kadry, jest tylko w 1 stronę pisana, że jest kadra 

niewykształcona czy, że właśnie słabe warunki i pójdą do Kleszczyny. I to jest też ujęte w tej 

uchwale, co jest nieprawdą i zresztą wiele innych rzeczy.  

Aleksandra Fąs  

Poza tym w mediach jest też przedstawiona, że nie ma miejscowych nauczycieli, a ja jestem ze 

Sławianowa. Pracuję w tej szkole od 6 lat.  

Sławomir Czyżyk  

A my za media też wie Pani co media piszą o nas wszystkich.  

Aleksandra Fąs  

No, ale skądś te informacje mają, prawda.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, czy jeszcze ktoś z koleżanek, kolegów, zamykam dyskusję. 

Poddaje Drodzy Państwo pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 

Szkoły Podstawowej w Sławianowie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje 

proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X  

5. Bartłomiej Batko nieobecny   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   
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13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska   X  

15. Jarosław Łuczyk  X  

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr X.99.2025 

Uchwała Nr X.99.2025 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej  

w Sławianowie stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Zamykam pkt 15 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 16. 

  

Ad 16 

Interpelacje i zapytania radnych 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział Interpelacje i zapytania, czy ktoś z Państwa chciałby złożyć 

interpelacje i zapytania, interpelacje na piśmie lub zapytania jakieś? Nie widzę. 

Zamykam pkt 16. Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 17. 

 

Ad 17 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, W związku z tym, że nie było takowych, również na 

poprzedniej sesji, nie ma obowiązku, nie było obowiązku odpowiadania. W związku z tym 

punkt zamykam. 

 

Ad 18 

Wolne wnioski i informacje 

Sławomir Czyżyk 

Tutaj w tym punkcie Drodzy Państwo mamy, dotarła do nas, gdzie ona, to jest jeszcze jedna 

petycja, którą chciałbym złożyć na ręce tutaj wiceprzewodniczącego komisji skarg, wniosków  

i petycji. To jest petycja od kogo to jest nas takie jak petycję pisana? No na nie pytamy, ale jest 

petycja. W związku z tak pokrótce, nie, dotyczące pomoc w likwidacji nadal trwającego 
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systemu komunistycznego, zarządzanego przez nielegalnie działające organizacje partyjne  

i sędziowskie oraz o podjęcie współpracy w celu wprowadzenia ładu konstytucyjnego, tak aby 

naród Polski mógł sprawować władzę bezpośrednio zgodnie z art. 4 KRP myślę, że komisja się 

tym zajmie i ustosunkuje. Proszę bardzo Drodzy Państwo, kto jeszcze z Państwa chciałby 

zabrać głos w tym punkcie? Oczywiście, Panie Starosto, proszę bardzo oddaję głos.  

Patryk Wruk  

Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Panie Wójcie, Panie 

Przewodniczący. Szanowni zebrani, chciałbym pochwalić sprawność przeprowadzenia sesji  

w Gminie Złotów-jestem pierwszy raz. Sesja trudna, no muszę odnieść się do podjętych uchwał 

bez względu na to, jak Państwo głosowali, to ogromne uznanie za to, że jesteście  

i że podejmujecie głosowania, nikt nie odpuścił sobie z wiadomych przyczyn. Temat bardzo 

trudny, kontrowersyjny, ale najgorszą możliwą, najgorszym możliwym wyjściem byłby po 

prostu brak jakiejkolwiek decyzji. Tutaj nie było wstrzymujących głosów, każdy odpowiedział 

się i no i pozostaje mi oddać szacunek szanownemu gronu Radnych, bo to bardzo 

odpowiedzialne decyzje i mam nadzieję, że przemyślane w 100 % przez Państwa i przez urząd. 

Co do mojej wizyty łączy się to z obecnością tutaj Przewodniczącego.  

Poniekąd wymieniamy się kompetencjami. Chociaż jak widzę po petycji, faktycznie Urząd 

Gminy tutaj poszerza kompetencje swoje znacznie co do kierowanych pism, próśb i uwag.  

No to ze strony powiatu mam nadzieję, że będę mógł co jakiś czas odwiedzać Państwa. 

Widzimy się w formie spotkań, interpelacji, pism, czasami na miejscach, ale jeżeli jest taka 

możliwość, są też sprawozdania z zarządu, sprawozdania z pracy zarządu Starosty, pytania 

można również od czasu do czasu kierować tutaj jestem otwarty na sugestie. Wiadomo również 

mamy swoje problemy oświatowe. Na szczęście w naszym przypadku zwiększamy 

dofinansowania, zwiększamy plany, nie mamy trudnych decyzji przed sobą. Naszym kolejnym 

tematem jest zdrowie. Wiemy, mierzymy się aktualnie z wprowadzaniem i realizowaniem 

zaleceń Najwyższej Izby Kontroli. Zakupujemy sprzęt, rozwijamy oddziały. Temat, który 

przenika też się z decyzją dzisiejszą Państwa, także likwidacja, bo właściwie brak 

funkcjonowania od 2 lat oddziału położniczego i ginekologicznego w Złotowie. No ma swoje 

także kontynuację właśnie w takich decyzjach jak dzisiejsza, czyli likwidacji i zamiarach 

likwidacji szkół. Niestety, nie przeskoczymy tego, dzietność spada, jest tego efekt, decyzje 

mogą być różne, można iść ewentualnie w komfort, w jakość. Można też mówić wiele  

o zastosowaniu się ekonomicznym, jest też czynnik społeczny i to po prostu trzeba ważyć.  

My to ważymy. W naszym przypadku będziemy dążyć do przywrócenia oddziału 
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ginekologicznego, aczkolwiek to zawieszenie i brak funkcjonowania oddziału położniczego 

tego się już najprawdopodobniej nie, nie da cofnąć. Są decyzje, których się nie da cofnąć,  

są decyzje, które się udaje cofnąć. W tym kierunku zmierzamy, no i nasza pozostała część 

inwestycyjna, czyli to, co najczęściej poruszane są drogi. Jestem tutaj też z takim już sugestią 

pewną. Wiem, że z Gminą Złotów w poprzednich latach ta współpraca układała się dobrze, 

lekko mówiąc dobrze, ponieważ Gmina Złotów widzi jako Radni widzicie Państwo 

odpowiedzialność za drogi bez względu, jakie są, czy są powiatowe, gminne, czy wojewódzkie 

na terenie danej, danej wsi, czy w przypadku gminy to wsi. Bierzecie za to odpowiedzialność. 

Dlatego też jako powiat największą inwestycję, jaką planujemy w tym roku, to jest inwestycja 

na terenie Gminy Złotów. To odcinek Czajcze- Buntowo strategiczny, o którym wiele się 

mówiło. Niemniej jednak, jak wiadomo będzie wchodziła w grę dofinansowanie jeszcze nie 

wiemy jak procentowe, ale też musimy liczyć się z tym, że może być sytuacja taka, jak  

w przypadku odcinka na Nowy Dwór – Stare Dzierzążno, gdzie z wcześniejszych 80 % 

dofinansowania możemy spaść np. na 50 % i w przypadku wtedy tam 6  000 000 to jest 

mniejsza kwota, ale w przypadku 10  000 000 i 50 % to 5  000 000 dla samorządów, nawet 

powiatu złotowskiego to jest cały nasz budżet inwestycyjny, który nas wytrenuje, więc jeszcze 

nie mamy decyzji, jeszcze nie wiemy, o jakie będziemy środki się ubiegać, jakie będziemy 

musieli inwestować, ale liczę, że rozmowa o ewentualnej partycypacji w kosztach przyszłych 

inwestycji na tej sesji również zagości i jako samorząd Gminy Złotów, które do tej pory 

dokładał się, a my jako powiat widzimy potrzebę w Gminie Złotów. Mamy listę potrzeb, listy 

priorytetów, widzimy, że dalsze inwestycje również trzeba będzie podejmować na terenie 

Gminy. Mam nadzieję, że się spotkamy i prawdopodobnie usiądziemy do rozmów  

o ewentualnej dołożeniu się lub partycypacji w kosztach tej inwestycji, która jest zaplanowana 

na ten rok i kolejnych, oczywiście w latach przyszłych, a także pracach interwencyjnych na 

terenie. Bo jak wiemy Pan Wójt wie, tych wyzwań jest ogrom, a żeby to sklasyfikować i nie 

przerzucać, nie przeciągać, nie przepychać się. No to taka rozmowa, dialog jest potrzebna i ja  

z taką nadzieją na pracę z Radą i z Panem Wójtem liczę. Dziękuję.  

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję Panie Starosto. My też na taką współpracę na pewno liczymy i nie mówimy, że nie.  

Jak w poprzedniej kadencji tutaj Pan zaznaczył, że ta współpraca była dobra, bardzo dobra, 

wzorowa i na tym poziomie utrzymamy tą współpracę. Cieszę się, że gościcie na tej sesji. 

Myślę, że nie pierwszy i częściej te spotkania będą i w formie roboczej również będziemy 

mogli się spotykać czy w starostwie, czy też również u nas. Proszę bardzo Panie Wójcie.  
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Piotr Lach  

Szanowni Państwo, zacznę może od tych kwestii, o których było wcześniej. Bo tutaj może 

Państwo oczekiwaliście, że będę rozdzierał szaty i łajał Radnych, którzy w większości są  

z mojego komitetu za podejmowane decyzje. Natomiast tak jak powiedzieliśmy, analiza 

funkcjonowania oświaty Radni to robią od bardzo długiego czasu i wszystkie tabele, które 

otrzymują no jestem przekonany, że są przez wszystkich Radnych analizowane bardzo 

dokładnie. No wskazywały to posuwanie się niestety po równi pochyłej w niedobrym, 

niedobrym kierunku i w tym roku pierwsza analiza spowodowała, że zaczęły pojawiać się 

pomysły takiego właśnie działania, które przed chwilą Rada podjęła. Ja oczywiście uważam,  

że ten audyt, czy ta analiza była niepotrzebna, nieudolna i tutaj akurat zgadzam się w pełni,  

że mogliśmy wykorzystać wyłącznie nasze dane, ponieważ te nasze dane wewnętrzne były na 

tyle czytelne, że podjęcie jakichś decyzji w tym zakresie mogło się odbyć tylko w oparciu o te 

dane. Również udało mi się na końcu namówić Radnych do tego, żeby odwiedzić szkoły i je 

porównać. Natomiast my stoimy oczywiście zawsze przed decyzją czy Kleszczyna w tą stronę 

czy Sławianowo w tą stronę? Zawsze po jakiej stronie społeczeństwa pozostaną, pozostanie 

niezadowolenie i pretensje o to, że karzemy kogoś jeżeli chodzi o demografię. Naiwne jest 

stwierdzenie, że należało coś zrobić, żeby dzieci z Dzierzążenka położonego kilkaset metrów 

od Szkoły Podstawowej w dwójce jeździły do Górznej i myślę, że mieszkańcy – dzieci  

z Górznej, kiedy pojadą na kilka zajęć do Radawnicy do dużej, jasnej, przestrzennej szkoły, 

wezmą udział w zajęciach wf-u, na których w końcu będą mogli zagrać w drużynie w piłkę na 

pięknej hali szybko, szybko powiedzą Państwu, co o tym wszystkim myślą. Ja sam chodziłem  

4 lata do szkoły w Górznej, potem dojeżdżałem do pobliskiej Szkoły Podstawowej  

nr 2 w Złotowie. Nie chcę wracać do tych czasów, natomiast każde wyzwanie jest dla nas 

ważne edukacyjnie. Ubolewamy oczywiście z powodu tego, że władza stawia nas w takiej 

sytuacji, że musimy podejmować tego typu decyzje. Pokazywałem Państwu na poprzednich 

spotkaniach, gdzie co rusz pojawiają się artykuły: Skarbnik Łodzi bez uporządkowania oświaty 

nie będzie stabilnych budżetów jednostek samorządu terytorialnego, komisja wspólna rządu  

i samorządu negatywnie o propozycji podziału tzw. potrzeb oświatowych dla samorządów, 

przewodniczący związku powiatów nie ma już subwencji oświatowej pozostał algorytm 

dzielący biedy. Dzisiaj nawet patrzałem przed wejściem na sesję na newsletter samorządowy, 

gdzie w 2 kwestiach były poruszone kwestie oświaty. Pierwsza, że i też powstała jakaś komisja 

analizująca reformy oświaty, a druga drugi pomysł m.in. taki, że w każdej szkole docelowo ma 

znajdować się rzecznik praw, Rzecznik Praw Dziecka. Mieliśmy problemy w Sławianowie  
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ze skompletowaniem kadry pedagogicznej pomysły rządu są takie, że ma być psycholog, 

pedagog, dentysta, lekarz, pielęgniarka, Rzecznik Praw Dziecka itd., itd. tylko brakuje na to po 

pierwsze pieniędzy, po drugie systemu organizacji. Dostawaliśmy sygnały od rządu, również że 

od ministerstwa, że są planowane zmiany w funkcjonowaniu małych placówek, jakie zmiany 

nastąpiły. Kilka miesięcy temu pojawił się, pojawił się artykuł, który był odpowiedzią na falę 

likwidacji, która jest na terenie całego kraju, na falę likwidacji placówek oświatowych  

w związku z tym, że przede wszystkim demografia. W dzisiejszym newsleterze również jest 

artykuł dotyczący, że największym wyzwaniem miast jest demografia i no my z tym przed tym 

wszystkim nie uciekniemy. Oczywiście jestem przekonany i zrobimy wszystko, i Państwo 

będziecie to kontrolowali, że te warunki, jakie dzieci będą miały w tych placówkach, powinny 

być godne, powinny być właściwe. W przypadku Górznej jestem tego w 100 % pewien.  

W przypadku Kleszczyny mam nadzieję, że dyrekcja doprowadzi do tego, że dzieci nie poczują 

się gorzej, nie będzie ta opieka sprawowana w sposób niewłaściwy. Bardzo byśmy chcieli, 

żeby znalazły się pomysły na funkcjonowanie oświaty, choćby np. w postaci refundacji 

funkcjonowania placówek oświatowych i wówczas placówka może być z 1 dzieckiem  

w szkole, jeżeli my dostaniemy zwrot środków za funkcjonowanie tej placówki nie ma  

to żadnego problemu. Zwracali się do mnie również posłowie, pytając o to, no co tutaj  

z tą likwidacją. Posłowie doskonale wiedzą, jak wygląda sytuacja. Tutaj oczywiście nie 

chciałbym. Są też na tej sali osoby, które są zaangażowane politycznie. I zdziwienie tym,  

co jest w tej chwili, świadczy tylko o braku analizy tego, co się dzieje w otoczeniu albo 

udawaniu, że samorząd musi sobie z tym jakoś poradzić, bo te kwestie są przerzucane na 

samorząd, bo my musimy do samego końca z tym walczyć. Jest bardzo wiele kwestii, o których 

dzisiaj nie chciałbym mówić, które poruszaliśmy na spotkaniu ostatnio z Panem Posłem 

Szopińskim, które się odbyło parę dni temu, gdzie dopytywał nas o to, co się dzieje, to prosiłem 

Pana Posła, żeby wystarczy czytać to, co piszą korporacje samorządowe, które w jasnych,  

w jasny sposób informują o problemach, jakie mają samorządy. Co więcej podpowiadają 

rozwiązania. To nie jest tak, że my czegoś żądamy, tylko podpowiadamy rozwiązania, które 

ułatwią funkcjonowanie samorządów, a tym samym ułatwią funkcjonowanie lokalnych 

społeczności. Bardzo niewiele w tym zakresie się dzieje. I oczywiście no cały czas wspieramy, 

wspieramy tutaj naszą władzę w tych reformach, które się, które się dzieją. Natomiast 

samorządy zawsze były traktowane po macoszemu przez rząd. Obojętnie, jaka koalicja by nie 

rządziła, to jest to organizacja, która musi się z Państwem spotkać na bieżąco. To my siedzimy 

na zebraniach wiejskich, albo szczerze mówiąc ja, przed Państwem musimy siedzieć na 

zebraniach wiejskich, a nie Pan Poseł czy Radni innych szczebli, wyższych szczebli 
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samorządu. Oczywiście przed nami jeszcze jest długa droga w kwestiach formalnych.  

W obecnym stanie prawnym to kurator będzie podejmował decyzje, być może te decyzje będą 

korzystne dla Państwa. Ja jest, staram się zachować neutralnie w tym zakresie, ponieważ zdaje 

sobie sprawę, że kolejne wyzwania, zarówno w wykorzystaniu tych obiektów,  

jak i w organizacji funkcjonowania nowych placówek, tych wyzwań będzie dosyć sporo. 

Kurator podejmie decyzję, że szkoły zostaną, będziemy musieli temu sprostać. Będziemy się 

temu przyglądali. Państwo doskonale wiecie, jak wygląda perspektywa, jeżeli chodzi  

o demografie. Być może pojawią się regulacje prawne i tutaj do przedstawicieli środowisk 

politycznych obecnych na tej sali apeluje o to, żeby podejmować takie inicjatywy i próbować 

znaleźć rozwiązanie, które pozwoli być może na funkcjonowanie małym placówkom. Być 

może pozwoli na to, żeby środki otrzymywane z budżetu państwa były wystarczające na 

funkcjonowanie tego całego systemu. Dla nas, dla mnie osobiście to zdarzenie jest bardzo 

przykre. Wolałbym, żeby też te placówki być może funkcjonowały jako placówki oparte już  

o stowarzyszenia jako placówki niepubliczne. Nie było takiej inicjatywy, mimo że próbowałem 

taką inicjatywę gdzieś tam rozbudzić. Nie było takiej inicjatywy, ponieważ mieszkańcy zdają 

sobie sprawę, i działacze zdają sobie sprawę, że to jest bardzo trudne zadanie. Mamy 2 szkoły 

niepubliczne i dobrze wiemy, że jest to bardzo trudny proces, żeby znaleźć pracowników, żeby 

utrzymać taką placówkę. Wszędzie pojawia się ekonomia. Placówki niepubliczne próbują, 

robią co mogą, żeby pozyskać uczniów. Nie jest to takie proste. I tak jak powiedziałem, no 

niestety, ciężko namówić mieszkańców Dzierzążenka, żeby jeździli ze swoimi dziećmi do 

Górznej. Nie wiem, jaka oferta edukacyjna musiałaby tam być, nie wiem, jakie obiekty 

musiałyby tam być, żeby rodzice podjęli taką decyzję. Inne kwestie- dziękuję Panu Staroście za 

przybycie na sesję. My oczywiście się spotykamy dosyć często. Trudny czas dla nas 

wszystkich. My też w samorządzie gminnym wykorzystujemy resztę pieniędzy, którą 

mieliśmy. Przygotowujemy się do skromnego rozpoczęcia dzielenia funduszy z krajowego 

programu odbudowy z tzw. KPO. Będziemy składali wnioski na budowę kanalizacji i mam 

nadzieję, że takie że nie będzie śmierdziało, będzie, będzie, będzie w dobrym standardzie 

wykonana, bo przed tym nie ma ucieczki. Natomiast liczyliśmy oczywiście na więcej. Wiemy, 

jak wygląda sytuacja w Starostwie Powiatowym, jak wygląda problem z drogami 

powiatowymi. Też Panu byliśmy wspólnie na spotkaniu z Panem Posłem. Też zwracałem 

uwagę, że system finansowania powiatu jest, no ciągle niedoskonały. Sami widzimy, jak 

ogromną infrastrukturę ma do utrzymania powiat, jakie ogromne zadania do zrealizowania, też 

bardzo trudne. Wiem, że jest ankieta, w tej chwili też dotycząca preferencji, jeżeli chodzi  

o edukację zawodową dla Waszej młodzieży, ponieważ no szkolnictwo średnie jest w gestii 
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powiatu i ten sam problem. Wyjeżdżają nam dzieci do Piły w różne strony, do Poznania,  

w różne strony kształcić się, jeżeli chodzi o szkolnictwo ponad zawodowe i myślę, że tutaj też 

dla Radnych Powiatu będzie spore wyzwanie jak stworzyć atrakcyjną, bogatą ofertę dla 

uczniów naszego powiatu, żeby zostali w Złotowie i te tematy realizowali. Chcielibyśmy 

również, żeby powiat wygospodarował ze swoich środków, bo jeżeli tutaj zaglądamy sobie do 

budżetu, to myślę, że też moglibyśmy wskazać wiele możliwości, wiele możliwości, 

oszczędności. Też chcielibyśmy, żeby inwestycje drogowe były w większej liczbie niż 1 na 

kadencję na, na terenie Gminy. W związku z tym chcielibyśmy oczywiście jak najmniej 

dopłacać do inwestycji powiatowych, ponieważ sami mamy swoich bardzo dużo. Rosną nasze 

koszty utrzymania, rosną koszty inwestycji, zastrzyk pieniędzy, który pojawił się, ostatnio 

słowo roku: kroplówka dla samorządu nie rozwiązuje tego typu problemów. Mieszkańcy 

narzekają na wzrost podatków, na wzrost cen za wodę, na wzrost cen za śmieci. Wszystkie 

koszty funkcjonowania czy życia naszych mieszkańców rosną. I to niezadowolenie oczywiście 

objawia się w różny sposób. Ja ze swojej strony oczywiście deklaruję tak jak zawsze 

współpracę ze Starostwem Powiatowym. W miarę możliwości nasze decyzje mam nadzieję,  

że będą spójne, będziemy w stanie zrealizować wiele dla, dopiero się kadencja rozpoczyna, 

rozpędzamy się. Liczymy na to, że będziecie mieli Państwo możliwość pozyskania również 

wiele środków zewnętrznych. Oczywiście moje deklaracje muszą być zawsze poparte 

decyzjami Rady, ponieważ no jestem organem wykonawczym i staram się nie deklarować 

rzeczy, które nie mam przedyskutowanych z Radą, które nie uzyskają aprobaty. Tutaj 

współpraca z Radą zawsze była takim motorem napędowym i dlatego ja dzisiaj, tak jak 

powiedziałem, nie zdarłem z siebie koszuli, żeby zrobić tutaj jakąś scenę, ponieważ jestem 

świadomy tego, w którym miejscu jesteśmy. W zależności od decyzji kuratora, takie decyzje 

przyjmiemy z pokorą i będziemy starali się realizować dalej nasze zadania, które przed nami 

stoją.  

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję bardzo Panu Wójtowi, proszę bardzo kolega Radny.  

Tomasz Guhs  

Pan Wójt przemawia niczym rasowy polityk. Prawie, że tylko z tego względu, że jestem 

członkiem partii, partii politycznej, która sprawuje teraz rządy, przerzucił na mnie 

odpowiedzialność za zamknięcie, za zamknięcie tych szkół. Nie będę, już nie będę się do tego 

odnosił, ja tu dzisiaj nie jestem jako polityk, tylko jako obywatel. Obywatel, któremu od lat 
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leży dobro Gminy na sercu i jako ten obywatel powiem, że nigdy jeszcze tak bardzo się za 

naszą Gminę nie wstydziłem.  

Sławomir Czyżyk  

Dziękujemy bardzo nie będziemy polemizować. Proszę bardzo kole.. Radna.  

Ewa Mreła 

Ja korzystając właśnie, że jest Pan Przewodniczący Rady Powiatu i Pan Starosta no muszę 

powiedzieć, o drodze Nowa Święta- Święta. Wiem, że jest w trakcie decyzji środowiskowej, 

czy już wiadomo co, jak to się dzieje? Jak to ma wyglądać? Czy jest negatywna? Czy jest 

pozytywna?  

Patryk Wruk  

Czekamy na decyzję środowiskową, dalsze działania.  

Ewa Mreła  

Czyli nie ma żadnej odpowiedzi, tak?  

Patryk Wruk  

Nie ma jeszcze nadal.  

Ewa Mreła  

Ok. Dobra. 

Sławomir Czyżyk 

Proszę kolega Radny Andrzej Białczyk.  

Andrzej Białczyk  

Chciałbym też zapytać Pana Starostę o chodnik w Świętej, bo dostałem pismo z Powiatu.  

W tamtym roku fakt, że może to rządziła jakaś inna partia, ale dostałem odpowiedź, że będzie 

dokończona i chciałbym się dowiedzieć, czy to będzie dokończone ten chodnik w Świętej.  

I jeszcze mam takie tam drobne rzeczy też co już tutaj był wcześniej Wicestarosta i obiecał 

nam, że odwiedzi nas tutaj wszystkich sołtysów do końca roku jakoś, ale nie powiedział chyba 

którego roku. Także cały czas czekamy na niego, bo mamy takie drobne rzeczy jeszcze też do 

dokończenia w każdej gdzieś tam wiosce, ale chcieliśmy omówić to na roboczo w danej 

wiosce. Także chciałbym uzyskać odpowiedzi co Pan Starosta na to o dokończenie tego 

chodnika w Świętej?  
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Sławomir Czyżyk  

Jak widzicie Państwo, wszystkie drogi, chodniki prowadzą z Gminy do Starostwa i odwrotnie, 

ja też Panie Starosto, korzystając z Pana obecności, już tam wiele razy interweniowałem  

u Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych. Jeszcze u byłego Starosty- nieszczęsny chodnik  

w Skicu, który przy drodze powiatowej on teraz po nalaniu tej nowej nawierzchni, praktycznie 

zrównał się z drogą. No i w kilku miejscach tam zapadł po prostu, bo woda nie odpływa z tego 

chodnika i obiecali mi, że naprawią ten chodnik. Jak są opady, to ludzie nie mają którędy iść 

ani chodnikiem, ani wiadomo, no ulicą. Nie wiem, kiedy tam się, czy w ogóle się ktośkolwiek 

zjawi z tego Powiatowego Zarządu Dróg żeby, żeby te zapadliska podnieść do góry. Dziękuję. 

Patryk Wruk  

Dziękuję Panie Przewodniczący. Tak jak się rozejrzę, to wielu chciałoby mieć takie problemy 

czy iść chodnikiem, czy asfaltem w Skicu. Jest wiele problemów, z którymi mierzymy się co 

do chodnika w Świętej sprawdzę odpowiedź na pismo, jakie dostał Pan z Powiatowego 

Zarządu Dróg i ewentualnie wtedy przyjrzymy się sprawie. Wiem, że Wicestarosta jest 

zaangażowany w tematy Gminy Złotów, przekaże mu oczekiwania spotkań z sołtysami, wiem, 

że na pewno mu leży to na sercu. A co do ewentualnej współpracy z Powiatowym Zarządem 

Dróg, to już od przyszłego miesiąca będzie nowa osoba, która będzie zarządzać powiatowym 

zarządem. Mam nadzieję, że to usprawni kontakt, będzie taka troszeczkę może lepsza 

decyzyjność, może lepszy przepływ informacji. Skupimy się też na tym, aby komunikacja  

z sołtysami, z radnymi była jak najsprawniejsza, żebyśmy no my, jako Starosta czy 

Wicestarosta dostawali taką informację zbiorczą z PZD odnośnie jakichś działań, bo 

usprawniłoby to komunikację. Czasami to więcej chaosu wywoła, że ktoś pojedzie gdzieś 

indywidualnie, coś powie obieca. Także myślę, od przyszłego miesiąca już usprawnimy pracę  

i funkcjonowanie Powiatowego Zarządu Dróg także co do ewentualnych takich szybkich 

remontów, napraw mamy za to, mamy na to zablokowane środki. Będziemy działać, poszerzać 

co do chodnika i tego ewentualnych podtopień no to też przekaże informacje, aby przyjrzeć się 

temu, czy faktycznie wystarczy przełożyć kostkę, podnieść chodnik i doraźnie wykonać te 

prace na miejscu w Skicu.  

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję bardzo. Po kolei, bo tam Jarek jeszcze się odzywał, Jarek pierwszy w kolejności.  
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Jarosław Łuczyk  

Cieszę się Panie Starosto, że będą jakieś zmiany, bo ja np. do z Panem Dyrektorem do rejonu 

dróg, to od września próbuje się doprosić go o naprawę drogi, odcinka drogi od mostu 

Buntowo do krzyżówki Sławianówko tam jest porażka. Są takie dziury, nie ma możliwości  

w ogóle jechania prawym pasem, tylko trzeba jechać lewym. To są takie dziury, że nie ma  

w ogóle jakiejkolwiek opcji, żeby tam zjechać komuś się wyprzedzić, wyminąć, wyprzedzić.  

W ogóle nie ma takiej szansy, 60 na godzinę to jest tam cud. Także prosiłbym też o jak 

najszybszą naprawę obiecano mi to do końca roku, ale no to już jest następny rok i znowu nie 

ma tego, nie. Dziękuję.  

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję bardzo, proszę Andrzej Białczyk- Radny.  

Andrzej Białczyk  

Ja jeszcze mam do Pana Przewodniczącego małe pytanko: gdzie to Panu tam śmierdzi, bo 

pracuje w wodociągach- i może bym to przekazał dalej, to może byśmy tam gdzieś wykonali 

zadymienie, żeby tam Panu nie śmierdziało. Niech Pan to sprecyzuje dokładnie lokalizację  

i spróbujemy tam to zrobić.  

Tomasz Guhs  

Dziękuję bardzo, to już może po sesji porozmawiamy.  

Sławomir Czyżyk  

Na bieżąco załatwiamy sprawy.  

Andrzej Białczyk  

W jakiej miejscowości to jest, dokładnie w którym miejscu, bo nie wiem, gdzie to śmierdzi czy 

numer domu.  

Tomasz Guhs  

Porozmawiam później, nie będziemy tu na sesji, nie będę prywat prywaty załatwiał.  

Sławomir Czyżyk 

Myślę,  że nie porę i miejsce licytować się co ważniejsze. Wszystkie sprawy są ważne, 

wszystkie sprawy ważne. Proszę koleżanka Radna Alicja Bulawa. 
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Alicja Bulawa 

Przepraszam, ja też prośba do Starosty, żeby nie zapomnieć o Zalesiu, bo też mamy bardzo 

brzydki chodnik, dziurawy, zapadliska są, drzewa trzeba powycinać i też monituje to do 

Zarządu Dróg- żadnego efektu nie ma. Także proszę, żeby też pamiętano o Zalesiu, dziękuję 

bardzo.  

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję bardzo koleżance Radnej, kto jeszcze z Państwa chciałby zabrać głos? 

W związku, że nie widzę chętnych do za zabierania głosu.  

 

Więcej dyskusji nie było 

Sławomir Czyżyk  

Chciałbym serdecznie wszystkim podziękować koleżankom, kolegom Radnym za udział  

w dzisiejszej sesji. Podziękować gościom Panu Wójtowi, Panu Staroście, Panu 

Przewodniczącemu, wszystkim gościom, którzy zechcieli uczestniczyć w dzisiejszej sesji. 

Dziękuję również za obsługę dzisiejszej sesji Magdzie i Grzegorzowi. Życzę wszystkim 

wszystkiego dobrego. 

 

Ad 19 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął X sesję Rady Gminy Złotów. 

 

Obrady zakończono o godz. 919 
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